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		Abstract

		German Abstract: Videoaufnahmen und Fotos verbreiten sich weltweit und werden immer leichter verfügbar. Mit dieser Entwicklung steigt auch die Relevanz visueller Daten für Forschende in den Sozialwissenschaften. Aufnahmen von Handy-, Überwachungskamera- oder Body-Kamera- und Drohnenaufnahmen werden auf Internetplattformen hochgeladen und stellen eine enorme Ressource für die Mikroanalyse von Situationsdynamiken und Interaktionen dar. Zudem erlaubt es der technische Fortschritt den Forschenden, auf neue Art und Weise Videodaten selbst zu sammeln. Im Rahmen des Blankensee-Colloquiums 2019 traf sich eine internationale Gruppe von Forschenden aus den Disziplinen Soziologie, Psychologie, Politikwissenschaften, Kriminologie, Bildungsforschung und Informatik, um Zukunftspotenziale und Herausforderungen der Videodatenforschung in den Sozialwissenschaften zu diskutieren. Der Schwerpunkt des Colloquiums lag auf interdisziplinären Herangehensweisen zur Analyse visueller Daten, der Automatisierung durch Software sowie forschungsethischen Fragen. Der vorliegende Bericht fasst die Vorträge, Diskussionen und Ergebnisse des zweitägigen Kolloquiums zu diesen Themenschwerpunkten zusammen.

English Abstract: As the availability of video and photographic content continues to proliferate in societies across the world, the relevance of visual data for researchers in the 21st century increases in kind. Through this Blankensee-Colloquium, held in Berlin in June 2019, an international group of researchers from the fields of sociology, psychology, political sciences, criminology, education research, and computer sciences gathered to discuss the future potentials and challenges of video data research in the social sciences. The drastic growth of visual data in the form of mobile phone, CCTV, body worn camera, and drone footage as well as first-hand videos, many of which are uploaded to online content sharing platforms, has created a tremendous resource for the micro-analysis of situational dynamics and interactions. Not only are many of these data readily accessible to researchers, they allow for significant research transparency and they can provide insights into social interactions that may be difficult to attain using other methods. This report highlights the interdisciplinary and diverse discussions and presentations that took place during the two-day colloquium. It focuses on three aspects in particular that were the broad foci of the workshop and reflect the current state of art, future developments, and a central challenge: the participants’ interdisciplinary perspectives on visual data, automation through software, and ethical concerns. 
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